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středa 30. srpna 2023, Next Zone Event Space, Smíchovská SPŠ a gymnázium

 Trojice ředitelů středních škol se rozhodla založit Unii škol inovativních, která 
má zajímavou zkratku UŠI. Cílem je propojovat školy bez ohledu na typ jejich 
vzdělávání a také bez ohledu, kdo je zřizovatel, zda jde o školu státní, soukromou či 
církevní. 

 Unii škol inovativních založili na základě předchozí úspěšné spolupráce ředitel Smíchovské 
SPŠ a gymnázia Radko Sáblík, ředitelka Střední uměleckoprůmyslové školy Jihlava-Helenín Silvií 
Čermáková a ředitel Střední průmyslové školy a obchodní akademie Bruntál Jan Meca.
 „Založení Unie škol inovativních je reakcí na mnohá moje jednání s kolegyněmi a kolegy 
různých středních škol, ale také s jejich učiteli a studenty. Mnozí postrádají setkávání a sdílení 
příkladů dobré praxe mezi různými typy škol,“ vysvětluje předseda UŠI Radko Sáblík.  
 Pokud již k setkávání představitelů škol dochází, tak nejčastěji na bázi jejich ředitelů, 
a to ještě v rámci jejich asociací, kde jsou zvlášť gymnázia, technické školy, umělecké školy a podob-
ně. Přitom inspirace se dá hledat všude, a zvláště pak tam, kde panují rozdíly. 
 Samozřejmě cíle tohoto spolku jsou daleko rozsáhlejší, neboť jenom naslouchat nestačí, 
je také třeba tvořit a věci kolem sebe měnit, tak jako se dynamicky mění společnost a moderní tech-
nologie. 
 Významným prvkem je rovněž přístup ke studentům, snaha o jejich aktivizaci, cílené vedení 
k podnikavosti a jejich zapojení do chodu školy, kdy nejsou jen objekty vzdělávání, ale partneři 
ve vzdělávání. Což ale znamená, že studenti musí ve vyšší míře přejímat zodpovědnost za své 
vzdělávání. 
 „Studenti jsou partneři a spolutvůrci ve vzdělávání. Pokud škola dokáže vytvořit pros-
tředí otevřené proměně kompetencí ve spolupráci mezi pedagogy a studenty, získává 
vzdělávání nový rozměr. UŠI propojí různorodé typy škol a bude umět nabídnout neotřelé 
a konkrétní příležitosti, je to nabídka pro studenty a školy, které chtějí zkoušet nové věci, ote-
vírat a testovat nové možnosti, nebojí se práce a mají chuť využít příležitosti a spolupracovat. 
Z takové atmosféry pak profitují všichni,“ sděluje k založení unie Silvie Čermáková.
 „Klíčové je, když jsou spolu v jednu chvíli ředitel, učitelé a studenti,“ zdůrazňuje Radko 
Sáblík, „Dochází tak k intenzivní komunikaci mezi ředitelem, učiteli a studenty dané školy 
či v případě společného kempu mezi těmito představiteli zúčastněných škol. Pak je daleko 
vyšší pravděpodobnost, že se nápady budou skutečně realizovat.“ 
 Pokud se některá škola bude mít zájem stát členem UŠI, musí její vedení podepsat memoran-
dum o spolupráci a přijmout za své hlavní zásady, které UŠI definuje.  
 „Měl jsem možnost vidět mnoho příkladů dobré praxe nejen u nás ale také v zahraničí. 
Vidím v založení nové unie škol příležitost pro sdílení inovací a vzájemnou inspiraci,“ tvrdí 
rozhodně Jan Meca.  
 Dalším společným rysem zapojených škol bude jejich přístup k moderním technologiím. 
Jde o vhodné využívání ve vzdělávacím procesu virtuální a rozšířené reality, tabletů, notebooků, 
mobilů a pochopitelně i umělé inteligence (AI).  
 UŠI si také dává za cíl formulovat společná prohlášení či stanoviska k některým problémům 
v českém školství a přicházet se svými návrhy řešení. Zde může být výhodou, že budou v UŠI zas-
toupeny různé typy škol, takže bude nutné již dopředu hledat kompromisy a zohledňovat specifika 
související s tímto faktorem. 
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